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Editor’s note: In last month’s Answers Update, a brief article announced the breaking news that Dr. Duane Gish, prominent scientist, creation/evolution debater, and author had passed away. We indicated that a longer tribute would appear in this newsletter. Here are two reflections on Dr. Gish’s profound impact in the battle for biblical inerrancy, presented by two of the founders of Answers in Genesis.

Ken Ham:

Dr. Gish was a tireless defender of the Bible for several decades. He boldly presented the case for creation in more than 300 debates and thousands of lectures around the world. As he debated many prominent evolutionists, he sometimes faced a hostile, jeering audience.

He became affectionately known as “Creation’s Bulldog” because of his vigorous defense of the Genesis account of creation. He was without a doubt the world’s foremost creation/evolution debater.

In the 1970s while living in Australia, I obtained a copy of his book Evolution: The Fossils Say “No.” I also remember the joy of seeing the first major creationist children’s book on dinosaurs: Dr. Gish’s Dinosaurs: Those Terrible Lizards. The creationist group I co-founded imported his two books, and thousands were distributed throughout my homeland.

Soon, Dr. Gish was to visit Australia to speak for our ministry. Then when our family moved to the USA and I worked with Dr. Gish and Dr. Henry Morris at ICR, Dr. Gish became something of an American grandfather to our children. Over time, Dr. Gish and the late Dr. Morris became heroes of the faith to me.

What a special time it was for me to spend time with Dr. Gish last June. He kept telling me how thrilled he was with our Creation Museum and what a blessing it was for him to have visited AiG to see it—and to know that others are carrying on the creation ministry he and Dr. Morris were so integral in starting.

Yes, it is the end of an era. These two great men of God have moved on to their eternal homes. It’s our task to build on their tremendous legacy. Many AiG staff members can attest to the impact that Dr. Gish’s life had on them. Here is one of them . . .
Mark Looy:

Dr. Gish was an untiring, well-traveled “creation evangelist.” Privately, we called him the creationist “Energizer Bunny.” Dr. Gish only retired from full-time ministry at age 84, but he remained available to speak and write when called upon.

I often told people that Dr. Gish was my “spiritual godfather.” You see, God used Dr. Gish to rescue me from my evolution-caused doubt about my new Christian faith.

As a 17-year-old who had made a profession of faith a few years earlier, I was facing something of a “crisis of faith.” Even though I was attending a Christian high school, I was abundantly “evolutionized,” for I was constantly exposed to evolution-promoting museums, TV documentaries, and my earlier public school education. I was silently asking: can I really trust the Bible from its very first chapters?

I was intrigued to learn that Dr. Gish, with the newly formed Institute for Creation Research in San Diego, was coming to our Christian school to conduct a workshop on creation vs. evolution. His bio caught my eye. He had an earned science doctorate from one of the most prestigious universities in the world, U.C. Berkeley. I noticed, too, that Dr. Gish’s talk was on how the fossil record supported creation and refuted evolution.

As someone who accepted the belief that Neanderthals were a link between modern humans and an ape-like ancestor (yes, I was a theistic evolutionist), I wanted to hear what this scientist and Christian said about the supposed fossil evidence for evolution, which was causing me to doubt my fledgling faith. Looking back, I was on the verge of becoming another sad statistic in the large youth exodus from the church (as was to be described by Ken Ham and Britt Beemer over 35 years later in their book Already Gone).

Dr. Gish’s one-hour talk was mesmerizing. He discussed the supposed evolutionary transitions among creatures, and then went on to humans. He examined the evidence for Neanderthals and showed that they were actually fully human, not primitive.

That lecture by Dr. Gish—peppered with his trademark good humor—revolutionized my thinking. The Bible I had been doubting suddenly became trustworthy, all in the matter of just an hour!

In a few years, I would be joining Dr. Gish to produce ICR’s radio program. For the past 25 years I have been involved in full-time creation ministry with ICR and AiG.

At the opening of our Creation Museum in 2007, I declared that the AiG ministry stood on the shoulders of giants like Dr. Gish and his colleague Dr. Morris, two scientists and men of God who boldly stood on the authority of the Bible beginning in Genesis.

Biblical Christianity has lost a giant, and I have lost a dear friend—whom the Creator used to rescue me from doubt. Appropriately, our ministry theme this year is “Standing Our Ground, Rescuing Our Kids,” and so we praise God for Christian scholars like Dr. Gish who reach young people (and adults) with life-changing truths starting from the Bible’s very first verse.


(下面中文使用谷歌翻译。需要修正和编辑。)
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•神创论
编者按：在上个月的答案更新，一个简短的文章宣布，杜安博士吉什，著名科学家，创造/进化辩手的，作者已经去世的新闻。我们表明一个较长的致敬将出现在本通讯。这里有两个反射吉什博士的圣经无误，两个答案在创世纪的创始人在战斗中产生深远的影响。
肯火腿：
吉什博士几十年是一个不知疲倦的圣经后卫。他大胆地提出了创造300余辩论和世界各地的成千上万的讲座。正如他辩论了许多著名的进化论者，他有时面对一个敌对的，嘲笑的观众。
他变得亲切地称为“创造的斗牛犬”，因为他的积极防御创创建帐户。他毫无疑问是世界上最重要的创造/进化辩手。
在20世纪70年代在澳大利亚生活的同时，我获得了一份他的书“进化：化石说:没有。”我还记得看到的第一大神创论儿童的书，恐龙：吉什博士的恐龙的喜悦：那些可怕的蜥蜴。我共同创立的进口他的两本书，还有数千创世组分布在我的祖国。
不久，吉什博士访问澳大利亚说我们的事工。然后，当我们全家搬到了美国，我曾与亨利·莫里斯在ICR吉什博士和博士，博士吉什成为一个美国的爷爷给我们的孩子的东西。随着时间的推移，吉什博士和已故的莫里斯博士成为英雄的信念给我。
什么对我来说是一个特殊的时刻，它花费时间与去年六月吉什博士。他不停地告诉我多么激动，他是我们的创世博物馆，这是对他的祝福到过AIG看到它，要知道，别人都在进行创作上的事工，他和莫里斯博士启动积分。
是的，它是一个时代的结束。这两个伟大的神人已经转移到他们永恒的家园。这是我们的任务是建立在他们的巨大遗产。许多AIG的工作人员可以证明的吉什博士的生活，对他们的影响。下面是其中之一。 。 。
马克Looy：
吉什博士是一个不知疲倦的，良好的旅行“创造传播者。”私下里，我们称他为神创论的“劲量兔子。”吉什博士只有84岁退休全职事奉，但他仍然可以说和写时呼吁。
我经常告诉人们，吉什博士是我的“精神教父。”你看，上帝用吉什博士救我脱离我的进化造成的疑问，我的新的基督教信仰。
作为一个17岁的他曾在几年前做了一个专业的信仰，我正面临着信仰危机“的东西。”即使我参加一个基督教高中，我是丰盛。“欲使演变，”因为我被不断暴露促进进化博物馆，电视纪录片，和我以前的公立学校教育。我默默地问：我真的能相信圣经的第一章？
我很好奇，学习吉什博士，与新成立的研究所创作研究在圣地亚哥，来我们的教会学校进行了一次关于创造与进化。他的生物抓住了我的眼睛。他从一个在世界上最负盛名的大学，加州大学获得科学博士学位大学伯克利分校。我也注意到，吉什博士的谈话是在化石记录中是如何支持创建和驳斥的演变。
正如有人接受的信念，尼安德特人是现代人类和猿的祖先（是的，我是一个有神进化论）之间的链接，我想听到的所谓进化的化石证据，这是这位科学家和基督教说什么使我怀疑我的羽翼未丰的信仰。回想起来，我是成为另一个悲伤的统计，从教会（肯火腿和布里特比默描述超过35年，后来在他们的书已经走了）的大型青年出走的边缘。
吉什博士的一个小时的谈话，令人如痴如醉。他讨论了所谓的进化之间的过渡生物，然后去给人类。他检查了尼安德特人的证据表明，他们实际上是完全的人，而不是原始的。
那博士讲座穿插着他的商标吉什良好的幽默彻底改变了我的思维。圣经我一直怀疑突然成为值得信赖的，都在短短一个小时的问题！
在短短几年内，我将加入吉什博士ICR的电台节目。在过去的25年里，我一直在参与ICR和美国国际集团（AIG）全职创作部委。
我们在2007年的创世博物馆开幕，我宣布，AIG部站在肩膀上的巨头，如的吉什博士和他的同事莫里斯博士，两位科学家的神人，大胆地站在权威的“圣经”开始成因。
圣经的基督教已经失去了一个巨人，我也失去了一位亲爱的朋友谁造物主，用于救我脱离疑问。适当，我部今年的主题是“站在我们的立场，拯救我们的孩子，”让我们赞美上帝的基督教学者，如博士吉什达到改变生活的真理，从“圣经”的第一首诗歌的年轻人（和成人） 。
